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Notes on the item and the 
transcription

The transcribed text is from the initial 51 numbered 
pages of a bound notebook found in the Ukrainian History and 
Education Center Archives under the name "Hillside (New Jersey) 
Ukrainian organizations minutes book". They contain the 
handwritten minutes of an organization called the "Ukrain'ske 
Pros'vitne tovarystvo Spil'na Pomich" ("Ukrainian Educational (or 
Enlightenment) Society (or Fellowship) 'Mutual Aid'") that was 
active in Hillside, NJ in the 1920s. The same notebook also contains 
minutes of a group called the "Tovarystvo Vil'na Ukraina" ("Free 
Ukraine Society") from the 1950s, which were not transcribed as 
part of this project.  

This is a diplomatic transcription which preserves most 
of the idiosyncrasies of the original. In addition to features 
common in this period, such as the use of <ї> in places where <і> 
would be used today, the text also includes highly inconsistent 
word divisions (unnecessary spaces within words or lack of spaces 
between words), strange spellings and grammatical quirks, 
unusual usage, lack of consistent punctuation, Western Ukrainian 
dialect features, and “Ukrenglish” neologisms. This admittedly 

makes it hard for a modern Ukrainian speaker to read, but it 
captures the distinctive way in which Ukrainian Americans with 
relatively little formal education used and wrote the language in 
the 1920s. 

Examples of non-standard spelling and usage include 
“протокіл” instead of “протокол”, the occasional substitution of 
<и> for <е> (or vice versa) consistent with Western Ukrainian 
dialect pronunciation, and passages where (bizarrely) <ь> is used 
instead of <і> (e.g. “ньчого” instead of “нічого”). These and other 
factors can combine to produce “words” which initially seem 
completely incomprehensible, e.g. “наринт” (from the English “for 
the rent” → “на рент” → “на ринт” → “наринт”). The only major 
“non-diplomatic” aspect of the transcription is that words that 
were broken between lines without an explicit end-of-line hyphen 
have been rejoined.  

The handwriting is reasonably legible. Text that could not 
be deciphered is indicated by “[?]”. Uncertain readings are given in 
brackets with a question mark, e.g. “зар[ядили?]”. Outright scribal 
errors (as opposed to nonstandard spelling and usage) have been 
transcribed verbatim and marked with “[sic]”. Letters or syllables 
that were clearly omitted erroneously  have been supplied in 
brackets, e.g. “товари[ш]”. 

Page imaging and transcription work was done by Michael Andrec, Archivist, 
Ukrainian History and Education Center.

This is a "living document". It will be updated with corrections of  errors and the 
addition of  readings of  illegible passages as they are discovered. This PDF is from 
2025-01-09.

This transcription is part of the project "Ukrainians in New Jersey, 

1880s-1940s: Historical Overview and Resources" that was made 

possible by funds from the Somerset County Cultural & Heritage 

Commission, a partner of the New Jersey State Historical Commission.







Секр. Маламін

Україньске Просьвітне 

товариство Спільна Поміч 

Міста Hillside N. J.



Число І
Hillside N. J. 

Дня 31 грудня 1922 

Протокіл число І Збори які відбулись у тов. 
Романишина на них обговорено заложити 
товариство. Тим часового Предсїдателя заняв місце 
тов. Романишин сек. заняв місце тов. Маламін. 
Пропозициї товаришів входили ріжні в одних була 
пропозиця заложити кружок а друга пропозиця була 
заложити товариство. по маленькій дискусиї 
прийшли до заключеня улаштувати товариство яке на 
внесок тов. Турчина отримало назву під іменем 
Стефана Федака. Відтак приступлено до обговореня 
цїли товариства. цїль товариства відложено до 
слїдуючого мітіньґу і пропоновано що каждий член 
старав ся виготовити на папери точки якіб мали бути 
приготовані до статута де буде кажда точка зокрема 
дускусована. Членска вкладка пропозициї були ріжні 
перейшло ухвалою членів 25 центів місячно. Відтак 
взято під ддискусию [sic] коляду тов. рішились іти 
колядувати як що жо[?] приступити до народнього 
дїла колядувати рішились іти каждий член 
поскінченю нарад жертвували слїдуючі товариші як 
добровільні жертви 



то Турчин $Iд. Романишин $Iд В. Федчишин 50¢. 
Коляска. 50¢. Варишак 50¢ тв. Воєвода $Iд. Пилип 
Коритко $Iд. товариш Воєвода тимчасовий касієр 
Слїдиючий мітіньґ мав би відбутися у тов. Варишака 
дня 22 сїчня ухвалою перейшло насїм мітіньґ 
закінчено. 

Секр. Н. Маламін



 Число 2 
Hillside N.J. 

Д 21 січня 1923 року  Програма зборів 

1    Відчитанє протоколу 

2    Вибранє уряду 

3    Уложеня статута 

4    Збиранє місяч. вкладкок 

5    Справозданє коляди 

6    Справи старі нові 

7    замкне зборів 

Мітіньґ відбув ся у Тов. Варишака по відчитаню 
протоколу тов. В. В. Фeдчишин ставить внесок що би 
протокіл приняти і попер тов. Мандрона. 
Приступлено до Вибраня уряду. на предсїдателя одно 
голосно увійшов тов. Романишин Місце секретара 
увійшов надалї тов. Маламін на касієра увійшов тов. 
В. Федишин заступець предсідателя тов. В. В. 
Федишин заступець секретара тов. Мандрона. Опісля 
справа контрольної комісі більшостию голосів 
перейшла шоби контрольну комісію вибирати що 3 
місяці з поміж себе Відтак приступлено до уложеня 
Статута Статут який виготовив тов. Маламін 
перейшов одноголосно. і принято. і вибрано зарас 
комісію як малаб ще більши точок предложити до 
статута до виповненя до комісії увійшла Романишин 
Піцик і тов. Варишак. тов. М. Коритко 



пиридаючи коляду збирану через тов. Романишина 
$34.05 Відтак ще і другі товариші зложили коляди і 
діточа коляда 3.25 цен Відтак товариші заявили за 
зміною назви товариства зміна назви товаритва 
перейшла більшостию голосів на внесок тов. 
Маляміна тов. дістало назву Ук. Пр. товариство 
Спільна поміч Відтак тов. Товариш Турчин дав 
пропозицию аві так поставив як внесок вразі коли би 
наш тов. находився в прикрім положеню обовязком 
товариства єст єму помочи внесок перейшов. При 
скінченю тов. Романишин поставив внесок щоби 
вибрати комісію якаб малась занятись вишукати 
льотів для будови народної інституції до комісії 
увійшли тов. Романишин Тов. Турчин Воєвода і тов. 
Мандрона Мітіньґи товариства мають відбувати ся 
що дві недїли на тім мітінґ закінчено. 

Секр. Маламін



 

Число 3 
Hillside, N. J. 

Дня 4 лютого відбувся мітіньґ у Тов. Коритка Мітіньґ 
отворив Пресідатель тов. Романишин і прочитав 
точки поставлені зборим. Першою точкою бідчитанє 
протоколу протокіл відчитано на принятя протоколу 
поставив внесок тов. Кріль пор. тов. Мандрона Відтак 
наступила точка справозданє комісії яка була 
вибрана пошукати льотів товариші які входили до 
комісії зая ви шольоти є розмаїті поки що нема таких 
льотів якіб надавались для нашого товариства Відтак 
вибрано знова комісію наново як мала принести 
дісний результат що до льотів до сеї комісії увійшли 
Тов. Турчин Воєвода Мандрона і Жукович Слїдуча 
точка приниманє нових членів до товариства 
притупили М. Коритко В Дерень М. Жухович і С. 
Кортико. Опісля наступила точка збиранє місячних 
вкладок місячні вкладки зложили майже вільшіст 
членів. Відтак товариш Романишин взивав товаришів 
щоби більши старатись приходити на мітіньґи як 
також докладати більши жертв щоби робота пішла 
борше вперед відтак тов. Юрій [Маxнович?] дав 
вільну жертву $5 д і приступив до товариства. Відтак 
товариші дикляруванли Романишин 10 д. Турчин 5 д 
Воєвода 10 д. М. Федишин 5 д. Варишак 5 д 



М Коритко 5 д. В Дерень 5 д. Маламін 5 д. М Кріль 5 д. 
В. Федчишин 10 д. Жухович 10 д. Стах коритко 5 д. 
Стахура мартиняк мандрона і Піцик ни назначено 
Телаватий 10 д. Відтак тов. Романишин заявив чому 
би нимали і наші жінки нимали належати до 
товариства по малій дискусиї сю справу відложено до 
відповідного часу. Від так тов. М. Коритко заявив що 
він находився втоваристві єдність яке тоже згодились 
дати штуку для нашого товариства Відтак вибрано 
Комісію як мала постарати о Музику і галю до сеї 
Комісії увійшли тов. М Коритко Тов. Турчин натім 
мітіньґ закінчено. 

Секр. Маламін 



Протокіл Число 4 
Hillside N.J. 

Дня 18 льотого 1923 рок. Мітіньґ від бувся у тов. 
Коритки Мітіньґ отбворив тов. Романишин і 
прочитав програму зборів на першій точці відчитанє 
протоколу по відчитаню протоколу тов. М. Коритко 
ставить внесок щоби протокіл приняти. пор. Тов. 
Турчин. Слїдуюча точка наст[у]пила приниманє 
нових членів до товариства зголосились П. Кріль тов. 
Л. Вольф і тов. Адамович Відтак тов. Адамович 
жертвував 10 д. вільної жертви тов. П. Кріль 5 доларів 
Опісля наступило справозданє комітету льотів. тов. 
Мандрона здаючи справозданє заявив що льоти є но 
нїяк нинадають ся під нашу будову відтак товариш 
турчин зказав що льоти є і можна набути льоти 
знаходятся по конець лонґ ave. потім Розвелась 
дискусия відтак товариш адамович заявив що льоти є 
якіб надавались для нашої будови на Hardford [sic, 
Harvard] ave коло Boloy [sic, Bloy] st. товариші 
прийшли до заключеня піти оглянути сї льоти по 
оглядинах льотів заявились майже всї товариші щоби 
сї льоти набути товариш адамович заявив що там 
мало би бути 3 льотї якіб мали коштувати 125 доларів 
Одна льота Зараз вибрано комісію якаб мала поїхати 
до Нев Йорку до компанії і купити льоти до комісії 
увійшли тов. Адамович тов. Романишин тов. Турчин 
Воєвода і тов. Мандрона 



Відтак товариші взяли під розвагу скілько можна 
грошей в[?]сиґнувати скаси по малій дискусиї тов. 
Маламін поставив внесок щоби скаси дати 50 д. на 
завдок і по 10 д. сплачувати місячно Опісля 
приступлено щодо справи чартеру товариші рішили 
що чартеру потрібно і вибрали комітет який мавби 
тим занятись до комисії увій Романишин і Маламін 
по скінченю нарад тов. Романишин взивав товаришів 
старатись приходити на мітіньґи і більши сю справу 
розбирати як також старатись принаджувати більши 
членів до [то]вариства. на тім мітіньґ закінчено. 

Секр. Маламін 



Hillside N.J. 
Протокіл Число. 5. Дня 4 марта 

Мітіньґ відбувся у тов. Коритки Мітіньґ отворив тов. 
Романишин і прочитав точки які були постр. в 
програмі Першою точкою було відчитанє протоколу 
по відчитаню протоколу тов. Предсїдатель заявив що 
як хто має які замітки до протоколу треба зараз 
висказатись заміток жадних нибуло тов. Турчин 
поставив внесок протокіл приняти попер тов. М Кріль 
слїдуюча точка приниманє нових членів членів нових 
ни було програма пішла далї до збиранє місяних 
вкладок вкладки зложено більшостию членів Опісля 
наступила точка справозданє комітету який був 
висланий до нев йорку в справі закупна льотів Відтак 
тов. Турчин заявив що льоти які ми мали купити єст 
чотири а не три і сказав що товариш Адамович 
написав чек на 200.00 доларів і компанїя дая 
вифілувати посьвітку на кого ті льоти мають перейти 
по[?] як що товариш Адамович ни був зараз 
присутний на мітіньґу сю точку зіставлено на пізїйше 
Далі точка наступила чартеру що до справи чартеру 
комітет заявив що лоєр хочи 35 доларів. тновариші не 
рішили рішучо відкинути сю справу лише 
позіставити єї доки ни [?]еть ся інформациї у других 
лоєрів на внесок Тов. Турчина вибрано комітет до 
[осячненя?] інформациї до котрого увійшов сам тов. 
Турчин. 



Опісьля тов. Адамовив [sic] заявив що льоти вже 
куплені і що товариш адамович дає нот для 
товариства на двасто доларів на один рік нижадаючи 
одного цента з додатком ти що колиб навіть і 
товариство нимало гроший зарік тов. адамович чикає 
до неограниченого часу на за оден рік ставлючи на 
папрі протоколу своє імя ([Adamovych's signature 
appears to be there, but has been inked out]) Відтак 
наступила складка добровільних жертв. Тов. 
Романишин 5 д. Адамович 1 д. Воєвода 10 д. М. 
Федчишин 5 д. Варишак 5 д. М Кріль 5 д. тов. В. 
Федчишин 10 долярів С. Піцик 5 д. М. Коритко 5 д. 
Відтак товариш М. Коритко заявив що він 
постарається щоби тов. Єдніст дали штуку для нас 
тоже. Опісля взято під дискусию дім мітіньґу защо 
тілька за час даю 2 доляри господинї гавзи по 
справозданю комісії яка ходила по гавзах за людьми 
вибрано ще комісію щоби роботу можна довши 
продовжати до які увішли Тов. Піцик В. Федчишин і 
М Коритко на тім мітіньґ закнчена. 

Секр. Маламін 



Hillside N.J. 

Протокіл Число 6 Дня 18 марта [1]923 

Мітіньґ відбувся у тов. С[та?]ха коритки. Мітіньґ 
отворив предсідатель тов. Романишин і прочитавши 
точки програми зборів на першій точці звучив 
протокіл протокіл відчитано по відчитаню протоколу 
тов. В. Федчишин ставит внесок на принятя поперто 
тов. Крілем слїдуюча точка приниманє нових членів 
позаяк членів нибуло і приступлено дальше до 
програми третою точкою справозданє комітету 
льотів. комітет заявив що льоти вже куплені і 
підписано щераз новий афідевіт який дано тов. 
Адамовичови що це відставив до Нев Йорку до 
властителя цих льотів як так видано нот на два сто 
доларів товаришов адамовичови Відтак наступила 
точка комітету який занявся роботою піти по гавзах 
заколєткою тов. Коритко і то В. Федчишин заявили 
що люди нивідказують від помочи та побудованя 
робітничого дому каждий заявив свою датку дати 
гроши зібрали 12 доларів. комітет рішився далі 
робити всїм напрямі доки на[збери?] якоїсь сумі 
грошей Відтак наступила точка представленя комітет 
представленя заявив що все в порядку 
штукапредставленя вже робить проби що до дальшої 
роботи представленя комітет буде старатись 
довершити діло. 



Опісля приступлено до точки чартеру по перечитаню 
коросподенциї яку пeридав тов. Турчин товариші 
рішились піти до лоєра попердного і нехай зробить 
чартер якщо він як заявив що зробить за двайцєть 
доларів чертер дано зробити для лоєра. Відтак 
вибрано комісію контролї книжок до котрого 
увійшли тов. М. Коритко і тов. Піщик залеглу справу 
лїстів порушено коли лїсти будуть готові тов. 
Маламін заявив лісти вже готові які мають коштувати 
6 доларів. і будут роздані наслїдуючий мітіньґ 
наступний мітіньґ відбудеся для 1 липня 1923 у 
товариша Романишина на тім мітіньґ закінчено. 

Секретар Маламін 



Hillside N.J. 
Протокіл Число 7. 

Дня 1 Квітня Відбувся мітіньґ у товариша 
Романишиного Мітіньґ отворив тов. Романишин 
прочитав точки які були поставлені до програми 
зборів Першою точкою було відчитанє протоколу по 
відчитаню протоколу тов. М. Коритко ставить внесок 
протокіл приняти попер тов. Воєвода. Слідуюча точка 
наступила справозданє контрольної комісії тов. М. 
Коритко здаючи справозданє заявив що 
пириглядаючи книжку секрата[ра] найшов все 
впорятку так що кинижка касієра годилась разом з 
книжкою секретара контрольна комісія приняла 
книжки довідома на що тоже згодив касієр тов. В 
Федчишин третою точкою наст[уп]ила справа 
предеставленя по малій дискусиі товариші рішились 
взяти серійозно до роспроданє тикитів щоби як 
найбільши тикитів розпродоти аби ни змарнувати 
праці яку вже видалось на штуку яка відграєть 28 
квітня товариші розібрали часьть тикитів записи 
стоят у касієра Відтак товари[ш] М. Коритко і 
товари[ш] Вередчишин взяли на себе обовязок тикита 
розн[e]сти поміж тих товаришів які не являються на 
мітіньґи відтак наступ[и]ла точка лїстів на які має ся 
збирати вільну чертву кількох това



ришів розібрали лїсти відтак товариш Романишин 
заявив щоби як найбільши старатись всїма силами 
щоби тих людий як не приходят на мітіньґ якось 
зними зарадити і скликати спеціяльний мітіньґ і 
спитатись що вони думають робити жи двох або трох 
людий ни годні з авсїм ходити лише по змозї мусись 
[sic] каждий робити. на тім мітіньґ закінчено. 

Секр. Маламін 



Hillside N. J. 
Протокіл число 8 Дня 15 цвітня 

Відбувся мітіньґ у тов. Воєводи Мітіньґ отворив 
Предсїдатель товариш романишин по відчитаню 
точок програми Відчитано протокіл приняти 
протокіл поставив внесок тов. М. Коритко попер тов. 
М. Федчишин. Відтак тов. Маламін заявив чому 
товариші так байдужно відносятся до справи яку 
зачали ни приходячи на мітіньґ відтак вивязалась 
маленька дискусия де товариші заявили що є розмаїті 
перешкоди прийшли до заключеня з тим щоби сю 
справу відложити на дальше відтак цю справу буде 
розбирати[с]я в иньший спосіб слїдуюча точка 
наступила приниманє нових членів нових членів 
явився тов. Пилип Ревера Потім на ступила точка 
збиранє місячних вкладок місячних вкладок 
вплинуло 4.50 центів Відтак наступила точка 
справозданє комітету як[и]й мав сказати кілько 
тикитів в люди забрали тов. М. Коритко заявив що 
люди тикита бирут али і багато відказуют Опісьля 
товариші розібрали сами більшість тикитів. Відтак 
тов. турчин Вільної жертви дав 5 доларів. Опісля 
вибрано людий до розпорядженя і обслуги на галю 
досих увійшли М. Коритко Василь Федишин Турчин 
Пилип коритко Воєвода Мандрона Кріл і Майк 
Федчишин 



Відтак прийшли справи старі і нові всих справах 
прийшла справа льотів дорученя цертифікати і 
заплаченя місячного ренту льотів до Нев Йорку натім 
мітіньґ закінчено. 

Сек. Маламін 



Hillside N.J. 

Протокіл число дивяте 9. Ук. Пр. товариство Спільна 
поміч Дня 13 мая відбувся бізнесовий мітіньґ у тов. 
Коритки Мітіньґ отворив предсїдатель тов. 
Романишин і прочитав точки які були поставлені до 
програми зборів на першій точці відчитанє 
протоколу протокіл відчитано внесок приняти 
поставив М. Коритко попер Тов. Піцик Слїдуюча 
точка було збиранє місячних вкладок і вільні жертви 
тов. Турчин вільної жертви 5 доларів місячні вкладки 
були зложені десятьма товаришами по скінченю 
збираня вкладок наступило справозданє делїґата тов. 
Романишина який був висланий до Нев Йорку 
довідатись про контракт льотів і заплатити місячну 
вкладку. тов. Романишин заявив що будучи в Нев 
Йорку довідав ся що цї делїдати [sic] які були вибрані 
купити льоти ато тов. Адамович і тов. турчин не 
зробили в той спосіб як їм було припоручино тов. 
Романишин заявив що делїґати вернувши з нев 
Йорку д[али?] справозданє що льоти купили і [?] дав 
чека на 200 доларів а наших 50 значить 250 д. 
Романишин довідався що заплачена лише 50 доларів 
а не 250 Відтак присутний на мітіньґу тов. Турчин 
заявив що він нічого низнає то[?]че [ідавіч?] робив 



Відтак відтак [sic] товариші вяли те все під дискуию і 
припоручено закликати тов. адамовича на 
спеціяльний мітінґ де би зним обговорити чому так 
зроблено з тими льотами і чи се є правдою чи тов. 
Турчин оті що знає ч[?] слідуючого дня відбувся 
відбувся спеціяльний мітіньґ у тов. В. Федишиного на 
котрім явився тов. Адамович Тов. адамовичови 
поставлено питанє чому так зробив він сказав що єму 
ся мак хотіло а як товариство нихочи то він відбери 
льоти назад Відтак товариші рішили віддати льоти 
адамовичові і припоручили щоби тоариши маламін 
допровадив се до кінця на тім мінґ закінчено. 

Сек. Маламін 



Hillside N.J. 

Протокіл число 10. 1923 Дня 22 липня 

Мітіньґ відбувся у Василя Федчишиного мітіньґ 
отворив предсїдатель тов. Романишин і прочитав 
точки програми зборів Першою точкою відчитанє 
протоколу Протокіл відчитано внесок приняти 
поставив тов. Мандрона попер тов. Дерень. перед 
отвореням мітіньґу явились з неварку церковні 
делїґати на читанє протоколу предсїдатель попросив 
щоби они вийшли відтак їх закликано по прочитаню 
протоколу. Оден з делїґатів В. Кузїв заявив що они 
прийшли тому чи нимоглиб ук Товариство в Hillside 
брати з ними і в їх роботї участь[ники?] будуть 
помагати школї Предсїдатель заявив що наше 
товариство і наш статут нимає і ниможе мати нїчого 
спільного з церквами і жадної роботи разом 
ниможим робити з тим делїґати опустили збори. 
Опісля наступила точка приниманє нових членів до 
товариства зголосились Тимофтей Брик Онуфр[ей?] 
Мотуз і тов. Семен Ораз. Насту точка збиранє міячних 
вкладок Місячні вкладки зложили більше число 
членів. Відтак приступлено до обговореня справи 
народного дому тов. в дискусиї прийшли до 
заключеня щоби пошукати дому з котрого можнаб 
зробити школу і галю для 



дорослих як такоже бибрано [sic] комітет до комітету 
увіишли тов. Гарик Воєвода коритко Мандрона і тов. 
Піщик Відтак взято під дискусию пікнік тов. 
згодились устроїти пікнік на день 12 липня. Відтак 
тов. Тов. Брик поставив внесок що коли буде 
знаходитись у товаристві 50 членів щоби зробити 
бенефітови товариство внесок перейшов Відтак взято 
під дискисию мітіньґи товариші прийшли до 
закльюченя щоби мітіньґи відбувались кождої недїлї 
попе[ршім?] як також точка уряду нового [змінина?] 
до року. на тім мітіньґ закінчено 

Секр Маламін 



Протокіл число 11 Hillside N J 

Дня 16 Вересня мітіньґ відбувся у Тов. Воєводи мітіньґ 
отворив предсїдатель тов. Романишин і відчитав 
точки програми на першій точцї відчитанє протоколу 
протокіл вїдчитано внесок приняти протокіл 
поставив тов. В. Федчишин Відтак попер тов. 
Марндрона Слїдуюча точка приступлено приниманє 
нових членів тов. котрі приступили до товариства 
тов. Предсїдатель пояснив товариша цїл нашого 
товариства як також нашу задачу роботи товариші по 
переслуханю приступили Слїдуючі тов. Дмитро 
кизима тов. Василь Пришляк тов. Стефан Корда тов. 
[С?] Стефан Корда тов. Григорий тов. Палюк тов. 
Тимофей Лукачин і тов. і Василь Вакулїнский місячні 
вкладки Опісля наступила точка справа дому над тим 
вивяалась дискусия широко товариші прийшли до 
заключеня на пропозицию а відтак внесок тов. 
Адамовича щоби кожний член зложи фонду 25 дол. в 
протягу 6 місяцїв на нот остереженя тов. на се 
згодились ся точка і товариші припоручили Вибрати 
комітет до комітету увійшли тов. М. Коритко і тов. 
Мандрона Остатною точкою тов. заявили за 
контрольною комісією як почислила майно 
товариства до комісії увійшли 



тов. Ки[зя?] тов. Адамович і тов. Коритко слїдуючий 
мітінь[ґ] має відбутися у тов. Воєводи в кажду недїлю 
попершім натім мітіньґ закінчено 

Сек. О. Маламін 

Протокіл число 12 Рік 1923 

Дня 9 грудня 

Мітіньґ Відбувся у Товариша Пришляка мітіньґ 
отворив Предсїдатель тов. Романишин і прочитав 
програму зборів на першій точкі було зпровозданє 
концерту як збиранє тикитів кілько прийшло доходу і 
так далї позатим справа концерту непокінчена 
відложено надалї. Відтак товариш Романишин заявив 
товаришам що гроший вже троха призбиралось [чи?] 
би ниможна приступити до якоїсь роботи купити 
льоти або взятись до будиви на [тії?] вивязалась 
дискусия в дускусиї забирали голоси майже всї члени 
деякі с товаришів були за бенефітовим товариством 
справу бенефітового товариства відложено до 
порішеня більшостию членів відтак взято під 
дискусию льоти товариші довго над сим дебатували 
де прийшли до заключенє з тим вибрати 



комісію якаб мала постаратись о вишуканє льотів і 
придставити на слїдуючій мітіньґ до Комісії увійшли 
тов. Піцик і Мартиняк. Відтак товариші дали за тим 
кільком товаришам як Кизимови та Васелииви 
Федчишин чи би они ни могли спродати своїх льотів 
для товариства тов. Кизима заявив що він би продав 
але всьо разом або єще порадить ся то повідомит 
товариство тов. Феджишин зказав що він заявив що 
на сьлїдуючий мітіньґ він заявить чи продасть льоти і 
закілько. Відтак тов. ромаришин [sic] взивив 
товаришів приходити більши на мітіньґи і більши 
взятись до працї як до тепер щоби чужі люди 
позамісцевім нашу нам не дививались і несьміялись з 
нас що ми не робили жадного поступу а 
назадницьтво Насім справи були покінчені мітіньґ 
який має [с]я відбути дня 23 грудня назначено у 
Товариша Варишака На сім закінчено 

Секр Маламін 



Hillside 23/12 1923 

Протокіл число 13 1923 
Дня 23 грудня відбувся мітіньґ у тов. Варищака 
мітіньґ вітворив предсідатель товариш Романишин 
прочитав точки програми зборів на першій точцї 
відчитанє протоколу протокіл відчитано внесок 
приняти поставив тов. Піцик попер тов. Г. Мартиняк 
другою точкою збиранє місячних вкладко місячні 
вкладки відложено до річного мітіньґу Відтак 
наступаюча справа льотів комітет заявив що льоти 
єсть напродаж на ротґер ave по $125 доларів як що 
товариші годятся на ті льоти які всїм майже добри 
знані то є нагода купити над сим вивязалалась 
маленька дискусия товариші прийшли до заключеня 
з тим що би до комісії до якої Входили Піцик і 
Мартиняк дібрати єще третого чоловіка яким 
згодився бути тов. Воєвода і піти докінчити справу 
льотів до кінця як також дано їм повномочіє купити сї 
льоти по тій цїнї єсли можна. Відтак тов. Федчишин 
заявив що він своєх льотів нимає на продаш. Над 
льотами справа кінчина відтак вибрано комісію до 
ґра[?]ваня книжок перед річним мітіньґом і переданя 
новому урядови 



докомісії увійшли тов. Піцик Варищак і Романишин 
Остатною точкою було де має має відбутися річні 
збори товариш Варищак згодив ся дати у себе [іше?] 
хати на збори на тім мітіньґ закінчено 

Сек Маламін 



Гілсаїд Н. Дж. 
Дня 31/12 — 1923 

Протокол число 14 
Річний Мітінґ від був ся у тов. Варищака на 

перші точці було вибір спеціяльного придсїдателя до 
перепроваженя зборів, більшости голосів заняв місце 
придсїдатель товариш Піицик [sic] 

Слїдуюча точка збираня місячних вкладок 
товариші зложили троха місячних вкладок решта 
буде виповнесна насїльдуючім мітінґу. Трета точка 
справозданя контрольної комісеї книжок контрольна 
комісия здає справозданя на яке касіер згодився де в 
касї по день 31 грудня на Рік істнованя товариства, 
знаходитя ся в касї $351.13 цен. опріч тикитів які 
мають влинути до товариства з двох підприємств. 

Відтак контрольна комісія льтів [sic] 
придставляє що льоти які були пр[е]дставлень 
поперед можна купити за $750 дол і де овнер згодив 
ся дати $350 доля: позичка на Рік часу на 6 процент. 
Відтак тов. Василь Федчишен каже що спродасть свої 
льоти за $850 доля: товариші бзяли під дискусию 
обидві справи льотів по малї дискусиї приїшло до 
заключиня з тим що би купити льоти ті які єсть на 
Ротґер авї за $750. 

Відтак тов. Романишин взиває товаришів щоби 
товариство полагодило скандали між обома членами. 
Васильом Федчишеним і Романишином товариш 
Василь Федчишен каже що товариш: 



Романишин нимає права казати що Федчишен купив 
льоти які згодило товариство собі і що Федчишен 
сказав що в кождім разї віддасть льоти за ту саму цїну 
товариству і товариш Романишин сказав що воно так 
а не єнакше і принято резолюцею щоби тов. 
Федчишин більше ни докоряв товаришови 
Романишеному і не закидав неправду товариство 
оправдало обох товаришів 

Відтак вибрано комітет до купленя льотів до 
комітету увїшли товариші С. Піцик. П. Ревера [М?] 
Воєвода 

Так наступила точка вибір нового уряду на Рік 
1924. до уряду увїшли Придсїдатель С. Піцик заступец 
тов. П. Ревера Секретар М Коритко касїєр тов: В. 
Дерень. 

Відтак тов. Романишин забра[в] голос і сказав 
що льоти ми купуємо али не забудти [sic] що їх буде 
треба в разї коли би нистало фінансів в касї то їх 
треба підтримати на це згодилися товариші С. Піцик. 
Н. Маламін. Г. Романишин. В. Федчишин Варищак. 
Дерень. Ревера. Мартиняк. Орес. М. Коритко Воєвода, 
С. Корда. С. С. Корда. Палюк Мандрона. Н. Мартиняк. 
С. В. Федчишин Квасниця. С. Коритко П. Кріль М. 
Кріль! 

Відтак виплачено тов. Маламонови $5.00 до. за 
дорогу до Невйорку сїльдуючий Мітінґ має бути у 
Коритка на тім мітінґ закінчений. 

Секр. М Коритко. 



Гілсаїд Н. Дж. 
Дня 19 Січня 1924 

Протокол Число 15, 
Збори Укр. просьвітнгого Тов. Спі відбувя у тов. 

Коритка. Збори отворив притсїдатель короткою 
примовою [sic] завізвав товаришів до порядку і 
відчитав точки зборів. 

Відтак заїшла справа протоколу з Річного 
Мітінґу який не був втягнений до книжки спричини 
тої що бувший Секра. тов. Маламін не передав нов 
вибраному секрет то товариші сказали що би був 
готовий на сьлїдуючий мітінґ. 

Від так притсїдатель запитав чи є які нові 
члени як раз були нові члени Никола Квасниця і 
Василь Федчишин. від так Секретар читає статут 
товариства на який оба нові товариші згодилися. Тов. 
Маламін вноси внесок що до нових членів і яко точку 
статута що на коли член не платит 6 місяців трати 
голос у товаристві і має бути соспендований внесок 
попертий Н. Мартиняком. 

Від так збирано місячні вкладки за місяцї єще з 
року 1923 і за місяц Січень відтак заїшла мала 
дискусія що товариші мают богато заляглих місяців 
по дискусиї виїшло що кожден член має виповнити 
свою залаглість. Потім наступило справозданя 
Коляди за Рік 1924. Секретар читає жертводавців 
коляди і [позаяк?] товариші приняли до відома 



Відтак приходи справозданя молодих хлопців 
що також ходили колядувати справозданя дає А. 
Ревера читає жертводавців і передає гроші разом зі 
списом жертводавців до товарисшкої каси в сумі 
$15.81 цен. товариш Маламін стави внесок що би дати 
хлопцям яку малу нагороду внесок попертий С. С. 
Кордою. Товариші ухвалили дати хлопцям по 25 це 
котрі ходили колядувати, а то. Андро Ревера Василь 
Романишин Богдан Варищак Андрї [Орих?] Михайло 
Кріль. Відтак наступила справа льотів яку справу 
вияснив оден з комітету тов. Піцик сказав що льоти 
задатковань шість льотів за $750 до. де ся має дати 
зараз $400 долярів а $350 до. на оден Рік на морґіч за 
6% процент товариші приняли се довідома. Товариш 
С. Піцик підносит що має бути вироблена листа на 
котрі маєся підписати кожд[ен] член що обовязкуєся 
піддержати це маїно яке товариство має, і вразь 
товариство не здобулоби фінансів за рік то тоті члени 
мают зложити ту суму гроший яка буде потрібна. Тов. 
Василь [С?]. Федчишин дає внесок що би льоти були 
записань на Товериство внесок попертий С. С. 
Кордою. Тов. Романишин говори що ся буде робити 
зновими членами як ми заплатемо льоти цего року. 
Тов. Маламін дає унесок що кождий новий член по 
новім Році вступаючи до товариства томає годитися 
на ту суму яку 



Вложили старі члени внесок попер тов. Воєвода, 
товариш Романишин дає внесок застереженям що 
коли ми купемо льоти то вразь якогось випадку не має 
ся там ниц іншого будувати іно школа і Робітничий 
дім і як ми збудуємо дім а хтось би хтїв єго 
перемінити на якусь іншу інституцею то не має права 
іно має бути Робітничий дім і школа для Українских 
робітничих Дїтий внесок попертий Реверою. 
Припоручено зробити печатку до товариства на пів 
округлу з написами по анґельски і по Україски яку має 
постаратися М. Коритко Справа за тікета що мало 
товариство "Будучнисть" полагоджена. Від так 
вибрано комісию до провіерня і до уложеня статуту 
до товариства до комісї увїшли с[лі]дуючі тов. 
Варишак С. С. Корда Ревера Піцик Н. Мартиняк 
Воєвода Мадрона М. Коритко вибрано комітет що 
бися постарав о приставленя до комітету увїшов М 
Коритко Н. Маламін натім мітінґ закінчений 
сльдуючий мітінґ має бути у Корди 

Секретар М Коритко 

Поправка з Річного Мітінгу 

На домаганя товаришів імена тих това: котрі 
були до дань до отриманя льотів то є Мандрона В 
Федишин Н. Мартиняк Н Квасниця М. Кріль П. Кріль. 
С. Коритко М. Воєвода 



Гілсаїд, Н. Дж. 
Дня 3 лютого 1924

Протокол число 16 
Збори відбулися у тов. Корди збори утворив 

придсїдатель відчитав програму зборів перша точка 
була прочитаня протоколу у Річного мітінґу і з місяця 
сїчня протокол з річного мітінґу не принято через те 
що тов. В. Федчишен і тов. Мандрона не годилися на 
то що там є за тя[гнено?] і товариші по довші дискусиї 
рішали відложити. Протокіль з Сїчня принято з 
поправкою за тікита від товариства "Будучности" 
товариші дискусували довго і рішили спитати тов. 
Маламона щоби він дав лутший звіт. Наступила 
точка збираня місячних вкладок і заляглих місяців 
товариші поплатили місячнь вкладки і заляг[лости?] і 
говорили чому усь не сповняют уже заляглих вкладок. 
(Протокол з сїчня принято тов. Мандрона попер Н. 
Мартиняк) 

Так заїшла справа з льотами товариші рішили 
щоби Комітет до ньс решти гроші і що би сю справу 
полагодив Потім товариші говорили чи не можна би 
зробити балю ту на Гілсаїд. Н. Мартиняк і В. 
Федчишен згодилися іти і спитати за галею так само і 
пропуручено [sic] Кориткови що би грати 
приставленя з балем у Ниварку на тім мітінґ 
закінчений 

Сек. М Коритко 



Гільсаїд Н. Дж. 
Лютого 17 — 24 

Число 17 —
Спеціальний Мітіньг 

Збори отворив притсїдатель коротков 
промовов пояснив в чім [збори?] [зкликаний?] від так 
товариші забирали голос в справі льоті в яких був 
зкликаний специальний Мітінґ і комісія здавала 
справозданя що і сказали що льоти не є ще заплачень 
через те що не ті льоти які їм аґинт показував і через 
то вони не донесли решти гроші і що за льотами не є 
конець. Від так товариші розбирали справу по довшї 
дускусиї приїшло до того заключиня щоби комітет 
повідомив Лоєра а що би він написав листа до овнера 
що він гадає робити і що би ся справа була 
приставлена комітетом на місячних зборарх [sic]. 

Від так това: Н. Маламін дає внесок що би 
вибрати під при[ємчий?] комітет так товариші 
вибрали комітет до комітету у вішли товарири [sic] М 
Коритко [?] Маламін В [Вакулїский?] П. Ревера натім 
збори закінчені! 

М Коритко



 

Гільсаід, Н. Дж. 
Марця 1. 1924. 

Протокол Число 18 
Збори відбулися у тов. Корди! 

Збори утворив придcїдатель коротков 
промовов від так наступила точка відчитання 
протоколу Сикритар відчитав протокол від так тов. 
дискусували над протоколом і над поправкою Річного 
протоколу. Тов. Маламїн вноси внесок щоби імена тих 
товаришів котрі ся домагают що би їх імена були 
втягнено на місяц сїчень а то ті товариші котрі були 
додань до тих котрі ся призволили додержати лоти 
на коли би в товариства не стало грошей внесок попер 
тов. В. Вакульнский справа з Василя Федчишеного з 
Річного мітінґу полагоджена. Справа що до тікетів 
що мав тов. Маламін полагожена товариш має 
принести тікета до Товариства протоколи принято 
одноголосно! 

Протокол з місяця лютого прийнято так само 
одноголосно, товариш Маламін говори що до 
дарунку для покїної товаришки Мариї Козуб 
заходила різна балачка аж на останку товариші 
рішали щоби кожди дав добровільну датку яко 
дарунок для тов. Марій Козуб а гроший з товарискої 
каси не рушати так і зробили товариші зар[ядили?] 
колєкту слідували товариші жертвою по 65 це Г. 
Романишен С. Піцик Г. Мариняк Ни. Мартиняк П. 
Палюк С. С. Корда С. Корда М. Коритко В. Діре[н?] де 
зложили $5.85 це Василь Вакульський .5 [for a total of] 
6.50 



Наступна справа збираня місячних вкладок 
тов. зложили троха грошей. 

Справа з тікетами з концерту тов. Маламін 
звиртає до товариства 46 тікет а за 6 платит звирнув 7 
тікитів з приставленя, тов. М. Коритко звернув 11 а за 
19 заплатив, тов. С. Піцик взиває товаришів що би 
знесли книжки котрі були роздані за збираня 
добровільних жертв. 

Комітет здає справозданя з лотів тов. 
Романишен говори що би не занапастити тих гроший 
які ми дали задаток на ті льоти. В. Г. Федчишен 
говори що ті льоти будут коштувати товариство до 
яких $500 долярів а щоби вони були льотами тов. 
Вакулїнский запитує комітет кому він давав задаток 
за льоти. Комітет каже що Овнерови тов. Романишен 
перестірігає товариство а що би не іти стов справов 
до корту. В. Г. Федчишен дає пропузицею що би 
пробувати відобрати гроші які дали задаток тов. 
Маламін дає пропозицею а щоби купити три льоть 
Директиву дано комітетови а щоби пробував 
відобрати задаток або купити три льотї. Підприємчий 
комітет здає справозданя. Маламін говори що він 
говорив з тим на Гілсаєд Тіатер то він хоче $80 долярів 
з ті з Невйорку за Кости[оли?] хотят $80 то за богато і 
товариші відкинули ту справу. Справа Школи не 
рішана відложена бо товариші кажут що нема ще де і 
по збуреню ся тим товариші не скінчили зборів 

Секр. М. Коритко 



Гілсаїд Н. Дж. 
Мая 3 — 24 

Протокіл Число 19
Збори Американского Українского 

просьвітного товариства. 
Збори отворив придсїдатель товариш С. Піцик 

коротков промовов завізвав товаришів що мітінґ 
утворений першою точков було відчитаня протоколу 
Секретар відчитав протоколи на внесок тов. 
Романишина поперто тов. Мандронов протокіл 
принято від так наступила друга точка справа 
місячних вкладок начім тов. дискусували по дискусиї 
постави[в] внесок тов. Вакульинський попер тов. 
Воєвода щоби усї товариші сповнили свої заляглости 
до місяця Марця а як ні то трати право голусу у 
товарискі маї[нь?] внесок дано під голосованя 
перийшов одноголосно. Трета справа за льоти Піцик 
говори во справа полагоджена що ми стратили $50 
долярів а $50 одібрано коротке справозданя комітету 
принято одноголосно. Читверта справа з товариством 
чи товариство маї існувати так як є чи завязати 
бенефіт[не?] товариство тов. Романишен дає 
пропозицею що би ся ще стримати до якогось часу і 
що би старатися привести тих хто стояв в товаристві а 
від так ся обговори справа ширше. 



Справозданя шкільного комітету комітет здав 
справозданя і рішено щоби шкільний комітет 
скликав мітінґ в справі ширшого обговореня школи 

Справи старі і нові в справах старих не було 
ньц важного в справі нові заїшла зміна зі Штором що 
ми штор за рентували від першого Мая більше не 
було ньц до обговореня на тім Мітінг закінчений 

Секр. М Коритко 



Гілсаїд. Н. Дж. 
Червня 7. — 1924 

Протокіл Число 20. 

Збори Украйїнского просьвітного Товариства 
отворив притсїдатель короткою промовою і від читав 
програму зборів першою точкою було від читаня 
протоколу Секретар відчитав протокіл на який 
товариш тв. Романишин ставит внесок порерти 
Мандроно протокіл принято без поправки. Від так 
пиступила друга точка збираня місячних вкладок 
деякі товариші зложили залягль вкладки до місяця 
Марця. Відтак наступила дискусия над плаченям 
місячних вкладок заходила різна балачка так що були 
пропозиції ставлень по 25 це. 10. 15 це так що справа 
нерішана відложено на сьлїдуючий збори і по рішено 
щоби усї поплатили свої заляглости до місяця Марця. 
Від так наступила справа чому до нашого товариства 
ньхто не вступає і рішано що на пікньку тов. 
Романишин має декого запитати збувших членьв 
чому не приходять на мітінги. 

Наступила справа вибір Контрольної комісіиї 
до комісиї увішли тов. як сьлїдує. тов. В. Вакульнский 
тов. С. Мандрона. Справа злавками рішано 
постаратия місця. 



Бо тов. Воєвода потребуют ґарадж справу від дано 
фечишеному Справа дилагата на конференциею до 
Неварку які товариство чи комітет кличи під назвою 
Союз. Укр. Роб. Організаций. вибрано делягата 
котрий увїшов тов. Н. Маламін. Наступила справа 
пікньку. що до пікньку то не було богато дискусиї 
вибір комісиї увїшли до Комітету: Господар. Пікньку 
В. Вакулїнський спродаваи чеки. В. Федчишен за бару. 
Варищак і Дірень продавати тікета. Палюк відбирати 
С. Піцик до буфету цигари і кинди. П. Ревера до 
[сеповичів?] [М?]. Воєвода до [Джетного?] Н. Маламін 

Справа вигравки ухвалено зробити тікета на 
два годиники і Радїо на годиники по 15 цен ана Радїо 
по 25 центів на сім збори закинчень. 

Секр М. Коритко 





Гілсаїд. Н. Дж. 
Липня 5 — 1924 

Протокіл Число. 21. 
Збори Укр. просьвітного Товариства! 

Збори отворив притсїдатель відчитав 
програму зборів як сьлїдувало, відчитаня протоколу 
Секр відчитав протокіл Маламін ставит внесок попер 
тов. Варищак протокіл принято без поправки, відтак 
наступила справ Місячних вкладок ця точка 
відложена бо вклатки ньхто не платив. Справозданя 
дилягата з конвенцеї Союз. Укр. Робітничих 
Органьзаций делягат дає справозданя і говори яка 
задача Союза Укр. Робітничих Органьзаций ширити 
просьвіту між украйнским робітництвом як також 
пїддержувати Школи Дїточі і не грамотних людий 
кожне товариство що належи до тої Органьзацеї має 
дати якусь вкадку від так дилягат запитав Товаришів 
чи хотять належати до тої Органьзациї. Товариство 
рішило належити до Союз. Укр. Робітничих 
Органьзаций али тов. Романишин стави застережиня 
що ми не можимо ньчого платити бо ми маємо досить 
видатків і на тім принято щоби належити али ньц не 
платити. від так вибрано нових дилягатів на Мітінг 
до Союз. Укр. Робі. Органьзаций 



Вибрань зістали М. Коритко і П. Ревера справа 
розбираня тікітів та Пікнік до Союз. Укр. Робі. 
Органезаций і вибір людей али людий не вибрано но 
не було з кого. Справозданя контрольної комісї 
небула бо контролори які були вибрань не явилися то 
вибрано нову контрольну комісию зістали вибрань С. 
Корда і Г. Романишин. Справа школи Маламін говори 
щодо школи що дуже не добри ся заказує а то чирез то 
що дїти де чи ні перестают ходити до Школи що мают 
прибувати то меншїют і радив щоби що у тім 
порадити рішено кликати на сїльдуючий мітінг усїх 
Родичів та Дїтий у хвалено взяти книжочки на котрі 
ся має платити що Місяця за Школу і роздати 
Родичам 

Справа товариства відложено на сьлїдуючий 
Мітінг як Спициальну точку рішано що би кождий з 
товаришів пішов до тов. Воєводи і взяв кілька лавок 
досеби на перетриманя на тім збори закінчень. 

Секр. М. Коритко



 

Гілсаїд. Н. Дж. 
Серпень 2—1924 

Протокіл. Число 22. 

Збори Укр. Просьвітного Товариства 

Збори отворив придсїдатель С. Піцик завізвав 
Товаришів до спокою і збори зачалися першою 
точкою було відчитаня протоколу. Сек. від читав 
протокіл який товариші прийняли одноголосно без 
поправки від так наступили місячнь вкалдки яких ся 
незбирало над чим товариші троха дискусували і 
заїшла справа Лістів тих котри єще на людях до чого 
вибрано двох товаришів щоби цї лісти зібрали 
вибрано зістали Г. Мартиняк і Н. Маламін. 

Справозданя котрольної комісиі за півроку 
комісїя здала справозданя і сказали що книжки 
товариства знаходятся в добрім проваженю. В. 
Федчишин ставит внесок попертий Г. Мартиняко[м] 
справозданя принято від так наступила справа що до 
товариства щоби зним що зробити бо ньхто з 
товаришів ся тим не занимає а щоби тотовариство 
даль існувало і не проходять на означени день на 
збори кромі осьмох товаришів так що ся приходи 
розязати товариство товариші довго дискусували а 
від так рішали скликати специяль збори на дня 16 
Серпня від так наступила справа школи що декотрі 
дїти не ходять до Школи 



Декотрі товариші казали що чули що люди кажут що 
не послають тому що учитиль є большевик і не учить 
молитися богу товариші сказали що за ту платню не 
годин нького дістати а як би дістав то хиба Дяка ане 
кого іншого так що товариші рішали тримати того 
учетеля і дати єму більшу платню яка буде тижнево 
700 долярів від так наступила справа шкільного 
комітету де товариш Романишин резеґнує з коміте на 
єго місце вибрано Реверу так само і товариш 
Мандрона резегнує на єго місце вибрано В 
Федчишеного на цім збори закінчень! 

Секретар М Коритко 



Гілсаїд. Н. Дж. 
Серпень 16—1924 

Протокіл число 23 —
Збори Специяльнь. 

Збори отворив придсідате[ль] С. Піцик 
короткою промовою пояснив очім скликали збори і 
яка програма зборів програмувала дуже мала і на 
справа товариства в ті справі забирає голос тов. 
Романишин говори і ради щоби товариство не 
розвязувати бо то буде дуже зле бо товариство є 
чартароване а як єгося розвяже то треба брати новий 
чартер довго товариші над сим говорили а від так тов. 
Маламін стави внесок щоби товариство існувало так 
як є і підтим самим чартером і під тов самов назвов і 
що би усї товариші сповнили заляг[лень] місяці по 
Марець а від марця щоби платили по 10 це. на Місяц 
замісь 25 цен. внесок попер М Коритко внесок піш[ов] 
під голосованя 5 за 4 проті внесок принято. Справа 
запитує тов. Маламін хто має заряджувати школов і 
хто має заряджувати грішми тими які є в товаристві і 
призначень на Школу чи має Шкільний комітет 
перебрати чи ся мают лишити у товаристві Тов. 
рішали усе маїно і гроші мають належити до 
товариства і товариство має заряджувати Школов до 
останку доки будут 



упливати фонди і ті горші які є у когось мают бути 
зошить на Школу а на більше ньц усї товариші 
згодилися одноголосно то тепер заряджує Школов 
товариство а комітет є товаристким урядникам до 
помоч! 

Резигнация придсїдателя тов. С. Піцик вноси 
резигнацею з Придсїдателя дає причини що неможи 
бути бо пиритяжений свов роботов і проси товаришів 
що би приняли єго резигнацию до відома і шо би 
заступец єго заняв уряд до кінця року нащо 
товариство ся згодило уряд придсїдателя заняв 
Пилип Ревера до кінця 1924 Року 

Секр. М Коритко 



Гілсаїд Н Дж 
Жовтень 11.24 

Протокіл Число 24 
Збори. Ук. Про. Тов 

Збори отворив придсїдатель тов. П. Ревера коротков 
промовов і пояснив які є точки до виконаня цего 
Мітінгу. 1) Точка була відчитаня протоколу Секретар 
відчитав протокіл товариш Мартиняк стави внесок 
попертий Маламоном протокіл принятий Протокіл з 
Спецеального Мітінгу відчитано і поставлено внесок 
тов. Маламоном попер тов. Орес. протокіл принято. 2) 
Плаченя Місячних вкладок не було відложено на 
другі збори 3) Справа товариства вті справі бере голос 
тов. Маламін і говори до товаришів і пояснує як ся 
справа має і говори що кождий знас уже стояв у 
товаристві то знає як ся Має товариство провадити не 
так як у нас прийде три або чотири і то ус[оь?] а де 
решта нима али товариство якось існує і провади 
Школу анїхто не знає як і що. Так дає таку пораду 
щоби хто пішов потих і спитав чи вони хотят 
належити. 



До товариства чинь це є так рада на якись час до 
другого Мітінґу. 

4) Справа дїточої Школи Маламін говори до цего що 
робити зі Школов зима заплечами і до зими Ми не 
готов нема чим огріти в тім забирає голос тов. С. 
Піцик і говори що ту журитися хто посилає дїти до 
школи тої повинен знати що треба єї і огріти так 
Піцик стави внесок що як колектори підут за 
колектов за Школу то неха[йб?] і кажут що би кожден 
дав на угля одного долара і хто не платит за Школу то 
щоби єго дїти викристлити зі Школи внесок ставлено 
пі голосованя нерейшло одноголосно. 

5) Що робити даль стими людьми що не хочут нї 
дїтей посилати до Школи нї на Мітінґи ходити 
Коритко дає таку пропозицею щоби скликати відчит 
або віче. Піцик говори що се добри і но як небуде 
товариство поносити кошт товариші ся згодили 
затим що уряд зроби на тім збори закінчень. 

Секр. М Коритко 



Гілсаїд Н. Дж 
Протокіл Число 25. Грудень дня 6—1924 

Збори укр. просьвітного Товариства Збори 
отворив придсїдатель короткою промовов 
придсїдателював тов. Пилип Ревера пояснив точки 
зборів 1) Відчитаня протоколу протокіл принято 
поставлено внесок тов Маламіном поперта Г. 
Мартиняком. на запит тов. [Кізими?] що до Школи 
пояснив тов. М Корлитко в яки спосіб провадися 
Школа до сего часу і сказав що на вугля зібрав і по 
одинаийцять долярів і апелював до рештих хто ще не 
дав на вугля то нихай принесе. 

Тов. Маламін говори що нам потрібно фондів а 
що би даль провадити Школу і запитує товаришів що 
би дали яку раду на тоє товариші говорили різнь ради 
давали ви[ренуло?] з того усього що би дати Дїточий 
Концерт ту на Гілсаїд. тов. Кізима запитує кілько 
товариство мало гроший коли розпочинало Школу 
тов. Коритко каже що було 400 долярів а дотепер 
нема у кась і но дуже мала [квота?] а то через те що 
родичі не платят реґуларно за школу і дуже мало ся 
колєктує гроший так що ми мусимо долакдати що 
Місяця а нь звітки гроші до каси не впливают. 

Тов. Романишин запитує уряду чому ньчого не 
зробив за цілий рік 



Свого укрядованя урядники дают справозданя що 
самі не могли ньц зробити а то чирез то що ньхто не 
інтерисував ся справами товариства і мало хто 
приходив на Мітінґи і не було спромоги ньц робити 
тов. Маламін стави внесок що би на три місяці 
змінити Школу а то замість три днь то що би ходили 
дїти два днь а то в Суботу і в Ниґілю рано чирез те що 
[живося?] [смиркає?] а дїти де котрі мешкают далеко 
товариші ся згодили на ций внесок одноголосно, 
вибрано людий до утриманя школи в чистоть а то 
товариші С. С. Корда. Д. Кізима по одному місяцеви 
(увага це охотники). 

Наступила точка вибір нового Уряду. 
перепроваджували вибори тов. Кізима 
придсїдателював тов Маламін Секретар до Уряду 
увійшли придсїдатель Григорий Романишен 
заступец Кізима Секретар М Коритко касїєр Н 
Квасниця контрольна комісия Кізима і Матвїчук  

Новий уряд подякував за вибір і забрав місце 
урядованя на Рік 1925 тов. Романишен говори до 
товаришів що би співно працювали в товаристві 
разом з новим Урядом. Збори закінчено вибір 
колекторів Варищак і [Орис?] тікета на концерт мают 
бути по 50 центів. Концерт буде даний разом зи 
Неворскими Дїтьми. 

Секр. М Коритко 



Гілсяїд Н. Дж 
Лютий 14.25. 

Протокіл Число 26. 

Надзвичайні збори Укр. Роб. Діточої Школи.  
Збори утворив товариш придсїдатель Григорі 
Романишин. коротков промовов пояснив в чім тї 
збори є зкликань. Від так були коротке справозданя за 
місяц Сїчень де здавав Секретар а від так і 
приближене справозданя було з Концерту який 
відбувся. 31. Січня 1925 Концерт був устроєний Укр. 
Роб. Діточов Школов по справозданю заїшла справа 
що до Дітий з Неварку що вони взяли в нас за дорогу 
де приїздили на Концерт сїпівати вони взяли $4.60 
центїв. Маламін стави внесок попер С. С. Корда що би 
Секретар Коритко вислав до Ниварского шкільного 
комітету ультімат що би і вони на тим Дітям 
заплатили дорогу як они іздили до них на Концерт 
сьпівати, внесок дано під голосованя котрий одержав 
9. голосів Василь Федчишин стави противний внесок 
попер Мартиняк що би не слати жадного ультімату 
внесок дано під голосова котрий одержав. 5. голосів 

Справа Шевцевого де внесено за жаленя що він 
не повинен був взяти за Концерт $1000 де рішено єму 
говорити і казати щоби звернув $500 долярів і заразом 
виповісти єму щоби не приходив більше учити 



Дітий бо ми не можемо єму платити тільки гроший бо 
у нас є каса вичерпана. Заходи питаня що ми маємо 
робити зі Школов чи замикати чи провадити даль бо у 
нас брак фінансів на раз встає тов. Маламін і говори 
що він годится учити Діти за $7500 долярів на Рік або 
каже шукати іншого професора на якім товариші 
довго говорили і прийшли то такого заключеня що би 
маламін учив Діти Турчин стави внесок попер Піцик і 
Мандрона Маламін стає Учителим за $7500 долярів на 
Рік за внесок голусувало більше голосів. Маламін 
стави внесок попер Воєвода щоби шукати професора 
внесок дістав менче голосів і впав. 

Турчен стави внесок попер С. С. Корда що би 
кождий член при місячнь вкладці дав 15 центів на 
сьвітло чи наринт [i.e. "for rent"] внесок перийшов 
більшости голосів протвного внеску не було. Справа 
лавок товариство ухвалило щоби усї ті поплатили 
залавки хто забрав і що би дати знати до товариства в 
Ниварку до Бодучности а що би вони заплатили за 12. 
Лавок по долярови за лавку. на цім збори закінчень. 

Секр. М Коритко


